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Referat fra arbejdsgruppemøde onsdag 6.december 2023 kl. 17.00 - 19.00 i lokaludvalget lokale i Beboerhuset. 
 
Dagsorden 

1. Fastlæggelse af dagsorden, herunder rækkefølge af emnerne 
2. Godkendelse af referat fra sidste Miljøgruppemøde 
3. Sidste Lokaludvalgsmøde 
4. Miljøpunkt, orientering 
5. Svanereder / Fugleflåder 
6. Reparationsværksted 
7. Grønne korridorer 
8. Vandmiljø og badezoner  
9. Opgaver / Idéliste 
10. Næste møde 
11. Meddelelser 
12. Eventuelt 

 
Til stede: Rasmus, Marie, Lis, Kirsten H, Louise og Kirsten A (ref) 
 
Ad 1, Fastlæggelse af dagsorden, herunder rækkefølge af emnerne 
 
Ad 2, Godkendelse af referat fra sidste Miljøgruppemøde 
Referat fra 15/11-2023 – godkendt 
 
Ad 3, Sidste Lokaludvalgsmøde 
Link til tidligere referater: https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater 
Se: Punkt 12: Lyset fra Kløvermarkens kunstgræsbaner 
Se Punkt 5: Budget og Overførselssag: Kirsten A foreslog, at vi tilføjer Fugleflåder, som vil koste ca 30.000 kr. Måske 
kan TMF ikke finansiere dem, så derfor sættes de på listen. 
 
Ad 4, Miljøpunkt, orientering 
Den 29/11 var Miljøpunkt, Indre By’er og Christianshavnere på tur til UFF Humana i Køge, hvor vi så behandlingen af 
det tekstilaffald, som Københavns kommune har en kontrakt om at behandle. 
Kirsten A fortalte om UFF-turen, hvor de har erfaret, at ca 48% af alt tekstil-affald fra Københavns genbrugsstationer 
og sorteringspunkter sendes til Polen, hvor det sorteres videre. Her sorteres ca 8% til genbrug, så dvs at ca 5% af alt 
tekstil-affaldet går til genbrug. Resten går til genanvendelse og forbrænding. (genanvendelse = til klude og lign.) 
 
Ad 5, Svanereder / Fugleflåder 
Kirsten A orienterer. 
Kirsten A har sendt mail til parkforvalteren og orienteret om, at vi foretrækker vores forslag (fremfor Fantasi-Leg’s), at 
lokaludvalget ikke mener at skulle finansiere dem, og at en af placeringerne er rykket i forhold til den tegning, vi 
modtog fra TMF. 
 
Ad 6, Reparationsværksted 
Vi mangler ”fixere” – vi talte på sidste møde om at finde fixere ved at lave små flyere til uddeling i bestemte dele af 
Christianshavn, hvor det kan tænkes at der er folk, som gerne vil deltage. F.eks. Bombebøssen, Prinsessen og 
Fedtekælderens personale. Lis ved måske, hvordan de gjorde i Valby 
Vi har endnu ikke hørt om erfaringerne fra Valby. Vi er i tvivl om, om Miljøgruppen må lave en flyer til uddeling, uden 
at lokaludvalget godkender det først. Lis vil spørge i sekretariatet.  
Vi har hørt, at bibliotekerne på bl.a. Østerbro og Nørrebro lægger lokaler til et reparationsværksted. Det ville være 
godt, hvis vores bibliotek også kunne det. Kirsten A taler med Marianne fra lokaludvalget og bibliotekets brugergruppe 
om dette. Vi kunne også hver især eller sammen besøge stederne. 
 
Ad 7, Grønne korridorer 
Louise har talt med en person fra Amager Vest lokaludvalg om samarbejde om biodiversitet, bl.a. grønne korridorer 
igennem byen. Lis orienterer om evt samarbejde med Tom 
Personen i Amager Vest Lokaludvalg hedder Jan. Tom er fra Bispebjerg Lokaludvalg. 
Vi tager emnet op på næste møde. 
 
Ad 8, Vandmiljø og badezoner 
Lis har deltaget i møde i Sydhavnen de 3/10 (se mail fra Kirsten A den 1/12). Lis informerer. 
Mødet den 3/10 var arrangeret af Amager Vest. Københavns kommune vil lave en kampagne i 2024 om, hvad 
badezoner er. 
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Ad 9, Opgaver / Idéliste 
- Vandhaver i vandet – ideen kan måske bruges ved Krøyers Plads 
- Stenrev i Erdkehlgraven langs Refshalevej: Line foreslår at lave et stenrev i Erdkehlgraven langs Refshalevej, så 

siv og fugle beskyttes mod GoBoats m.fl. sejladser. Jørgen kontakter Angantyr i TMF om dette – Rasmus 
spurgte, om Miljøgruppen gerne ville støtte ideen om et stenrev i Erdkehlgraven. Vi var alle meget positive overfor 
ideen, hvis Christianias Frie Natur vil gå videre med dette.  

- Drikkespringvand på Torvet 
- Trine, som tidligere arbejdede i Miljøpunkt, arbejder nu i Bispebjerg Skolehaver. Vi vil meget gerne se 

skolehaverne overfor Bispebjerg Hospital og hvor Trine arbejder. Vi vil arbejde på at arrangere det til foråret. Se 
link: https://www.bispebjergskolehave.info/  

- Louise foreslog, at vi arbejder med vandkvaliteten og vandmiljøet i kanalerne og i havnen. 
 
Ad 10, Næste møde 
Miljøgruppens møder holdes normalt én gang om måneden onsdag kl. 17-19, 14 dage før lokaludvalgsmødet, i 
lokaludvalgets lokale i Beboerhuset, Dronningensgade 34, 1420 Kbh. K.  
2023: Lokaludvalgets møder: 20/12. 
2024: Lokaludvalgets møder: 31/1, 28/2, 20/3, 24/4, 29/5, 19/6, 28/8, 25/9, 30/10, 27/11, 18/12. 
2024: Miljøgruppens møder: 17/1, 14/2, 6/3, 10/4, 15/5, 5/6, 14/8, 11/9, 16/10, 13/11, 4/12. 
Næste møde er: onsdag 17.januar 2024. 
 
Ad 11, Meddelelser 
- lysforureningen på fodboldbanerne på Kløvermarken: Lokaludvalget har besluttet at sende brev, se punkt 12 i 

referat fra lokaludvalgsmødet 
- Christianias Frie Natur holder en udstilling om naturen i maj måned i Gallopperiet. Miljøgruppen støtter gerne 

dette. Emnerne er bl.a. fugle og stormflodssikring. 
- På mandag holder Christiania et Grønt fællesmøde, hvor man vil vedtage en Voldplejeplan. Den skal sendes til 

kommunen nu, da Christiania selv skal eje volden. 
- Lis foreslog, at vi også anbefaler at Christianshavnerdagen 2024 kommer til at have sundhed som emne. 

Sundhedsgruppen har diskuteret dette. Vi var positive for at Lis arbejder videre med ideen 
- Kirsten A har sendt skema til sekretariatet om de emner i Bydelsplanen, som Miljøgruppen vil arbejde med. De to 

emner er Fugleflåder og Bodenhoffs Plads 
 
Ad 12, Eventuelt 
Byttemarked 2024: Kirsten A og Louise fandt - efter dette møde - ud af, at datoen for Byttemarked ikke er blevet 
fastsat. Kirsten A har reserveret lørdag 26.oktober 2024 i Beboerhuset. Perioden er kl. 9 – 14.30. Sæt kryds i din 
kalender allerede nu. På næste møde taler vi om et budgetforslag, som skal sendes til lokaludvalget. 
 
Medlemmer: 

Navn 
Kirsten V Andersen – tovholder 
Anne Poulsen, Sofiebadet 
Bente Fog-Møller 
Jane Lytthans 
Kirsten Hanson 
Kristine Ammitzbøll-Bille 
Lis Schertiger-Nielsen 
Louise Lehmann 
Marie Markus  
Preben Møller Whitt 
Rasmus Blædel Larsen (Christianias Frie Natur) 
CC til: 
Asbjørn Kaasgaard 
Christian Christensen, LU-sekretariatet 
Felizia Windfeld Kock 
Frederik Nagel Fryland 
Jens Eskildsen 
Jørgen Bjødstrup (Søgruppen) 
Line Bjarnhof (Søgruppen) 
Mette Nielsen 
Mette Rothaus Voss Rathsach, LU-sekretariatet 
Miljøpunkt Indre By & Christianshavn (Marianne Spang) 
Svend Aage Schiermacher 

(Medlemmer er deltagere i Miljøgruppen. CC er de personer, som ønsker at være orienteret om Miljøgruppens arbejde) 

https://www.bispebjergskolehave.info/

